

宋尚哲 **Song Shangzhe**

虹桥国际经济论坛副秘书长 中国国际进口博览局领导成员

Deputy Secretary-General of the Honggiao International Economic Forum (HQF) and a member of the leadership of the China International Import Expo (CIIE) Bureau.

虹桥国际经济论坛副秘书长,中国国际进口博览局领导成员,负责 虹桥论坛秘书处日常管理运行和进口博览局内部管理工作。曾在商务部 人事司和中国常驻联合国代表团工作,从事机关公务员管理和联合国发 展合作事务。曾担任国家会展中心(上海)有限责任公司董事、副总裁。

Deputy Secretary-General of the Hongqiao International Economic Forum (HQF) and a member of the leadership of the China International Import Expo (CIIE) Bureau. He is responsible for the daily management and operation of the Secretariat of the Hongqiao Forum, as well as internal administrative affairs of the Bureau.

Mr. Song previously served in the Department of Human Resources of the Ministry of Commerce (MOFCOM) and the Permanent Mission of the People's Republic of China to the UN, where he was engaged in civil service management and UN development cooperation. He also held positions as Director and Vice President of the National Exhibition and Convention Center (Shanghai) Co., Ltd.



阿纳斯塔西娅· 内斯维塔伊洛娃 Anastasia Nesvetailova

联合国贸易和发展会议 宏观经济和发展政策司司长

Director of the Macroeconomic and Development Policies Branch of UN Trade and Development (UNCTAD)

阿纳斯塔西娅 · 内斯维塔伊洛娃现任联合国贸易和发展会议宏观经 济与发展政策司司长,负责领导该机构旗舰报告《贸易与发展报告》的 研究团队。在担任此职务之前,她曾任伦敦大学城市学院国际政治经济 学教授,并在加州大学、巴德学院利维研究所、丹麦国际问题研究所以 及布鲁塞尔外交学院担任访问学者。2015-2016年,阿纳斯塔西娅担任 英国影子财政大臣经济顾问委员会成员。2017-2019年,她领导经合组 织(OECD)委托的其中一个研究团队,负责分析能源交易中的非法金 融活动风险。阿纳斯塔西娅的研究聚焦金融政治经济学领域,在金融不 稳定性、金融创新与监管领域著述颇丰,出版了三部专著以及多篇关于 全球金融体系的学术论文与政策研究报告。

Anastasia Nesvetailova is the Director of the Macroeconomic and Development Policies Branch of UN Trade and Development (UNCTAD) in Geneva. There, she leads the team responsible for the flagship Trade and Development Report. Prior to this position Anastasia was Professor of International Political Economy at City, University of London and held visiting fellowships at the University of California, the Levy Institute of Bard College, the Danish Institute of International Studies and CERIS-ULB School in Brussels. In 2015-2016, Anastasia served as a member of the Economic Advisory Council to the Shadow Chancellor of the UK. In 2017-2019, she led one of the research teams commissioned by the OECD to analyze the risks of illicit finance in energy trading. Anastasia's main research has focused on the political economy of finance. She has published widely on issues of financial instability, financial innovation and regulation, including three monographs as well as numerous academic and policy articles on the global financial system.



陈志敏 **Chen Zhimin**

复旦大学党委常委、副校长

Member of the Standing Committee of the Party Committee and Vice President of Fudan University

陈志敏,博士,复旦大学党委常委,副校长。获选教育部长江特聘 教授、欧盟让·莫内讲席教授和国家"万人计划"哲学社会科学领军人才。 兼任中国高等教育学会国际政治专业分委员会理事长、教育部政治学类 专业教学指导委员会副主任委员、上海市哲学社会科学联合会副主席。 主要从事国际关系理论、外交研究和欧盟研究。曾获国家级教学成果二 等奖、教育部第七届高等学校科学研究优秀成果三等奖及多项上海市哲 学社会科学优秀成果一等奖。

Dr. Chen Zhimin is Vice President of Fudan University, Shanghai, China. He was a Changjiang Scholar and a Jean Monnet Chair of European foreign policy. He is president of International Politics Studies Commission of Chinese Association of High Education. His research interests include international relations theory, diplomacy studies, Chinese foreign policy and EU studies. His major publications in Chinese include: China, the United States and Europe: Cooperation and Competition in a New Trilateral Relation; Contemporary Diplomacy; Foreign Policy Integration in European Union: An Mission Impossible?; Subnational Governments and Foreign Affairs . Professor Chen received all his degrees from Fudan University. He was a visiting fellow at Harvard University (1996-1997), also visiting scholar at Queen's University, University of Durham, Lund University, Sciences Po. and Keio University. He was made a Chevalier dans L'Ordre des Palmes Academiques by the French Government in 2006.



吉尔斯·法尼诺 Gilles Fagninou

联合国儿童基金会西非及中非地区主任 UNICEF Regional Director for West and Central Africa

吉尔斯 · 法尼诺先生是一位社会发展领域的领导者, 在改善儿童青 少年等弱势群体福祉方面拥有逾 25 年的国际经验。他现任联合国儿童 基金会西非及中非地区主任,为该区域24个国家办事处提供战略指导。

法尼诺先生于 2024 年 2 月就任现职。此前,他自 2020 年 9 月起担 任联合国儿童基金会执行局秘书兼执行局秘书办公室主任。他还曾在联 合国儿童基金会担任多项高级领导职务,包括西非与中非地区副主任、 执行局助理秘书、驻蒙古副代表,以及在阿富汗和布隆迪担任社会政策 分析、规划、监测与评估部门主任。

Mr. Gilles Fagninou is a leader in social development with over 25 years of international experience advancing opportunities for vulnerable populations, particularly children and young people. He currently serves as UNICEF's Regional Director for West and Central Africa, providing strategic leadership to 24 country offices across the region. A national of Benin, Mr. Fagninou assumed his current position in February 2024. Previously, he served as Secretary of the UNICEF Executive Board and Director of the Office of the Secretary from September 2020. He has held various senior leadership positions in UNICEF, including Deputy Regional Director for West and Central Africa; Assistant Secretary of the Executive Board; Deputy Representative in Mongolia; and Chief of Social Policy Analysis, Planning, Monitoring and Evaluation in Afghanistan and Burundi.



艾哈迈德·莫尔西 **Ahmed Morsy**

中东全球事务委员会高级研究员 斯德哥尔摩国际和平研究所中东与 北非项目副高级研究员

Senior Researcher, Middle East Council of Global Affairs;

Associate Senior Researcher in the MENA Program at the Stockholm International Peace Research Institute (SIPRI)

艾哈迈德 · 莫尔西是中东全球事务委员会高级研究员, 同时担任斯 德哥尔摩国际和平研究所中东与北非项目副高级研究员。此前,他曾任 欧亚集团高级分析师,从事北非地区政治与经济风险的研究与分析。莫 尔西是阿拉伯政治科学网络的联合创始人,并曾在美国政治学会担任中 东和北非项目负责人。他的研究与分析成果曾发表于斯德哥尔摩国际和 平研究所、卡内基国际和平基金会、中东研究所、大西洋理事会以及塔 里尔研究所等机构的出版物中。

Ahmed Morsy is a senior researcher at the Middle East Council on Global Affairs. Morsy is also an associate senior researcher in the MENA program at the Stockholm International Peace Research Institute (SIPRI). Prior to that, he was a senior analyst at Eurasia Group, conducting research and providing analysis on North Africa's political and economic risks. Morsy is the co-founder of the Arab Political Science Network (APSN). He was previously the manager of the MENA Project at the American Political Science Association (APSA). Morsy's analysis has been published by SIPRI, the Carnegie Endowment for International Peace, the Middle East Institute, Atlantic Council, and the Tahrir Institute, among others.



彭文生 **Peng Wensheng**

首席经济学家、研究部负责人 中金研究院院长

Chief Economist, Head of Research Department. Dean of the CICC Global Institute (CGI)

彭文生博士,中金公司首席经济学家、研究部负责人、中金研究 院院长。曾任 IMF 经济学家、香港金融管理局经济研究处和中国内地 事务处主管、巴克莱资本首席中国经济学家、中信证券和光大证券首 席经济学家。当前兼职和社会服务包括:上海市决策咨询委员会委员、 香港外汇基金咨询委员会辖下货币发行委员会委员、中国数字经济发 展和治理学术年会主席团成员、中国资本市场学会宏观与产业专业委 员会副主任委员、中国国际经济关系学会副会长、中国金融 40 人论坛 成员、碳中和50人论坛成员、首席经济学家论坛副理事长、南开大学 国家创新与金融研究院联席院长、上海交通大学上海高级金融学院兼 聘教授、清华大学五道口金融学院研究生导师、《清华金融评论》编辑 和学术委员会委员、深圳证券交易所《证券市场导报》学术委员会委员、 深圳证券交易所博士后站导师、中国外汇交易中心博士后站学术委员 会委员。

Dr. Peng Wensheng is the Chief Economist and Head of Research at the China International Capital Corporation Limited (CICC), and Dean of the CICC Global Institute. Earlier he was Chief (China) Economist at various financial institutions including Everbright Securities, CITIC Securities, and Barclays Capital. Prior to that, he worked at the Hong Kong Monetary Authority for ten years, serving as Head of Economic Research Division and Head of Mainland China Affairs Division at different points of time, and he was an Economist for the International Monetary Fund (IMF) in Washington, D.C. from rom 1993 to 1998.

He currently serves as a member of the Currency Board Sub-committee of the Hong Kong Exchange Fund Advisory Committee, and a member of the Shanghai municipal government decision making advisory committee. He is a member of CF40 and vice chairman of the chief economists association in China. His book "Seek new economic balance in China" (in Chinese) was awarded the Sun Yefang financial innovation book prize in 2014, and "The Ascending Financial Cycles" (in Chinese) was awarded CF40 annual book prize in 2018.



马丁·温苏埃 Martín Unzué

布官诺斯艾利斯大学吉诺: 赫尔马尼研究所所长

Director of the Gino Germani research institute. Universidad de Buenos Aires

马丁 · 温苏埃是布宜诺斯艾利斯大学吉诺 · 赫尔马尼研究所所长。 他同时担任布官诺斯艾利斯大学法学院国家理论教授,并在拉普拉塔国 立大学及基尔梅斯国立大学任教。他的研究重点聚焦于政治经济学领域, 主持了多项国家级与国际合作研究项目,并曾在欧洲和亚洲多所大学担 任访问教授。他已出版、主编著作17部,发表书籍章节50余篇,在同 行评审学术期刊上发表论文 40 余篇。其学术研究多次获得欧盟、阿根 廷国家科学与技术促进署等机构的资助与奖项。目前,马丁担任拉丁美 洲社会科学理事会指导委员会委员,并担任英国利兹大学社会科学研究 所国际顾问委员会成员等职务。

Martín Unzué is the Director of the Gino Germani Research Institute at the Faculty of Social Sciences, University of Buenos Aires (UBA). He is also Professor of State Theory at the School of Law, University of Buenos Aires, and holds teaching positions at the National University of La Plata and the National University of Quilmes. His research focuses on the field of political economy. He has led multiple national and international research projects and has served as a visiting professor at several universities across Europe and Asia. He is the author or editor of 17 books, over 50 book chapters, and more than 40 articles in peer-reviewed journals. His academic work has been recognized with multiple awards and grants from institutions such as the European Union and the National Agency for Scientific and Technological Promotion. Martin currently serves as a member of the Steering Committee of the Latin American Council of Social Sciences (CLACSO) and as a member of the International Advisory Board of the Social Sciences Research Institute at the University of Leeds.



艾莉森·乌尔基索 **Alison Urquizo**

秘鲁常驻日内瓦代表团一等秘书 七十七国集团和中国协调员(日内瓦)

First Secretary, Permanent Mission of Peru at Geneva Coordinator of G77 & China (Geneva)

艾莉森 · 乌尔基索自 2021 年起担任秘鲁常驻日内瓦代表团一等秘 书,主管经济事务,重点关注世界知识产权组织和联合国贸易和发展会 议的相关工作。她于 2012 年毕业于阿雷基帕圣奥古斯丁国立大学法律 专业,2013-2014年获日本大阪大学国际公共政策硕士学位,并于 2015-2016 年在该校攻读国际私法博士课程。她还拥有秘鲁外交学院国 际关系硕士学位(2016-2017年)、法国索邦大学法律、经济与管理硕 士学位 (2019-2020 年),以及法国国家行政学院 (ENA)证书 (2019-2020年)。

在秘鲁外交部任职期间,她曾于 2018-2019 年担任多边组织与政策 司二等秘书,负责美洲国家组织(OAS)和联合国(纽约)事务。她的职 业生涯始于 2010-2012 年担任阿雷基帕检察官办公室助理。

她的经验涵盖多边谈判、国际经济治理和知识产权领域,能够以成 果为导向、以建立共识为重点,统筹发展、贸易和创新议程。

Alison Urquizo Olazabal has served since 2021 as First Secretary at the Permanent Mission of Peru to the International Organizations in Geneva, where she leads on economic affairs, with a focus on WIPO and UNCTAD. A lawyer by training from the National University of San Agustin in Arequipa (2012), she earned a Master's in International Public Policy from Osaka University, Japan (2013–2014), and pursued PhD studies in Private International Law at the same university (2015–2016). She also holds a Master's in International Relations from the Diplomatic Academy of Peru (2016–2017), a Master's in Law, Economics and Management from Sorbonne University, France (2019–2020), and a certificate from France's École Nationale d'Administration (ENA, 2019-2020).

At Peru's Ministry of Foreign Affairs, she previously served as Second Secretary in the Department of Multilateral Organizations and Policy (2018–2019), responsible for OAS and United Nations (New York) matters. She began her professional career as an assistant at the Office of the Public Prosecutor in Arequipa (2010–2012). Her experience spans multilateral negotiation, international economic governance, and intellectual property, integrating development, trade, and innovation agendas with a results-oriented approach and a strong focus on consensus-building.



王大为 **Wang Dawei**

联合国贸易和发展会议全球化和发展战略司经 济事务官员

Economic Affairs Officer at the Division on Globalization and Development Strategies of UN Trade and Development (UNCTAD)

王大为是联合国贸易和发展会议全球化和发展战略司经济事务官 员,其工作领域包括宏观经济分析、发展中国家的贸易-投资-产业政 策战略,以及全球经济治理。在加入联合国贸发会议前,他曾在中国 商务部工作十多年,从事多边经贸和发展政策对话及谈判工作。他曾 分别在北京大学、哈佛大学肯尼迪学院和日内瓦高等研究院获得过国 际关系、公共管理和发展研究等专业的研究生学位。

Dawei Wang is an economic affairs officer at the Division on Globalization and Development Strategies of UN Trade and Development (UNCTAD), where he works on issues of macroeconomic analysis, trade-investment-industrial policy strategies of the global South, and global economic governance. Prior to joining the UNCTAD, he served in the Ministry of Commerce of China for over a decade with the portfolio focused on multilateral economic, trade and development policy dialogue and negotiations. He holds advanced degrees in international relations, public administration, and development studies from Peking University, Harvard Kennedy School and the Graduate Institute Geneva (IHEID).



姚洋 **Yao Yang**

上海财经大学滴水湖高级金融学院教授、院长, 北京大学客座教授

Professor and Dean of the Di-shui-hu Advanced Finance Institute (DAFI), Shanghai University of Finance and Economics,

Visiting Professor at Peking University

姚洋是上海财经大学滴水湖高级金融学院教授、院长、北京大学 客座教授; 是《经济学(季刊)》创刊主编、中国经济学年会理事长、 当代经济学基金会理事长、中国经济 50 人成员、中国金融 40 人监事 会主席。2012年11月-2024年1月任北京大学国家发展研究院院长。 获 2008、2014 年孙冶方经济科学奖、第一届和第二届浦山国际经济 学奖(2008年、2010年)、第二届张培刚发展经济学奖(2008年); 被评为 2006 年北京大学十佳教师和 2017 年北京大学十佳研究生导师; 2024 年国际经济学会会士。目前的主要研究领域包括新政治经济学、 政治哲学和开放条件下的中国经济增长。在《中国社会科学》、《美国 经济评论》、《美国政治评论》、《管理科学》等国内外学术期刊上发表 论文百余篇。他出版或编辑了十余本关于政治经济学、哲学以及中国 经济发展的著作,同时也是多家杂志和报刊的撰稿人。

Yang Yao is a professor and dean of the Di-shui-hu Advanced Finance Institute (DAFI), Shanghai University of Finance and Economics. He is also a visiting professor at Peking University. He is the founding editor of China Economic Quarterly, a house journal of the China Center for Economic Research, Peking University and served as the dean of the National School of Development, Peking University from November 2012 to January 2024. He chairs the China Economic Annual Conference, the Foundation of Modern Economics, and the supervision committee of CF40. He is a member of China Economist 50 Forum. His research interests include new political economy, economic transition and development in China and political philosophy. He has published more than hundred research papers in international and domestic journals including China Social Sciences, American Economic Review, American Political Science Review, and Management Science. He publishes or edits more than a dozen books on political economy and philosophy, and economic development in China. He is also a prolific writer for magazines and newspapers.



张楚楚 **Zhang Chuchu**

复旦大学国际关系与公共事务学院副教授 复旦大学中东研究中心副主任

Associate Professor, School of International Relations and Public Affairs, Fudan University Deputy Director, Center for Middle Eastern Studies, Fudan University

张楚楚博士现任复旦大学国际关系与公共事务学院副教授、复旦 大学中东研究中心副主任。作为国际政治经济学专家,她的研究主要 聚焦中国--中东关系、国际发展合作及"一带一路"倡议。她于 2019 年获英国剑桥大学政治学与国际研究博士学位。其专著由 Routledge 与 Palgrave Macmillan 出版社出版,研究成果发表于多家顶级同行评 议期刊。她长期致力于推动中国--中东政商学三界交流,与多国 CEO、政府官员及学者保持密切合作。此外,她还担任复旦大学"陈 树渠比较政治发展研究中心"副主任,该中心由宝声集团主席陈耀璋 先生先生慷慨捐资设立,以纪念其先父陈树渠博士。

Dr. Chuchu Zhang is an Associate Professor at the School of International Relations and Public Affairs, and Deputy Director of the Center for Middle Eastern Studies at Fudan University. As an expert in international political economy, Dr. Zhang's research primarily focuses on China-Middle Eastern relations, international development, and the Belt and Road Initiative (BRI). She earned her Ph.D. in Politics and International Studies from the University of Cambridge, UK, in 2019. Her monographs have been published by Routledge and Palgrave Macmillan, and her research has been featured in a number of top peer-reviewed journals. Dr. Zhang is deeply engaged in facilitating cooperation and exchanges between China and the Middle East, working with CEOs, government officials, and researchers. In addition to her academic roles, Dr. Zhang serves as the Deputy Director of the Dr. Seaker Chan Center for Comparative Political Development Studies at Fudan University. The Center was established through a generous donation by Mr. Anson Chan, Chairman of Bonds Group of Companies, in memory of his father, the late Dr. Seaker Chan.



郑宇 **Zheng Yu**

复旦大学国际关系与公共事务学院教授 国际政治系主任

Professor and Head of Department of International Politics

School of International Relations and Public Affairs at Fudan University

郑宇是复旦大学国际关系与公共事务学院教授,国际政治系主任, 教育部"长江学者"特聘教授,国家社科基金重大项目首席专家,《复 旦国际关系评论》主编。主要研究领域为全球治理、国际发展、国际 政治经济学、全球南方等。

Zheng Yu is a Professor and Head of Department of International Politics, School of International Relations and Public Affairs (SIRPA) at Fudan University. He is awarded Changjiang Distinguished Professorship by the Ministry of Education and serves as editor-in-chief of Fudan Journal of International Studies. His research interests include global governance, international development, international political economy, and global South.